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Джеф Ловит, водещ европейски експерт по формиране на политики, участва в
заключителната онлайн дискусия  по проекта "Сега - взаимодействаме с Европейския
парламент!". 
Ловит е  изпълнителен директор на PASOS (Policy Association for an Open Society) - мрежа от
независими граждански think-tank организации от 24 държави от Централна и Източна Европа и
Централна Азия. PASOS е наш партньор в проекта "Сега - взаимодействаме с Европейския
парламент!", изпълняван от Европейския институт, Центъра за модернизиране на политики и
Портал ЕВРОПА, съфинансиран от ЕП чрез ГД &bdquo;Комуникации".
Дискусията предизвика силен интерес с основните теми, които постави: предизвикателствата пред
Чешкото председателство на ЕС, бъдещето на европейските институции с и без Лисабонския
договор и нагласите за предстоящите избори за Европейски  парламент.
Ловит заяви, че всички "за" и "против" Лисобонския договор са познати, но предупреди, че може да
настъпи "истински спор" относнорешителността за упражняване на квалифицирано мнозинство,
защото то не е приемливо за някои страни. "Истинската решителност изисква политическа воля и
зряло сътрудничество между държавите-членки. Лисабонският договор  може да спомогне, но не е
базовата основа за политическо обединение и сътрудничество". 
Европейският експерт отговори на много въпроси, свързани  с нагласите на гражданите да участват
в евроизборите, както и връзката на институциите в Брюксел и обществото.
"Разбира се, демокрацията е жизнено важна за ЕС, за да предотврати превръщането на
европейския проект в елитен.  Необходимо е всеки кандидат за евродепутат да има за цел да бъде
представител на която и да е страна-членка. Сега е моментът, за да се изгради основата за директн
избори за европейски президент", каза той. 
Според Ловит това, че имаме директни избори в 27-те държави-членки за един парламент, не
означава, че има единен, общ избирателен район. "Ако беше така, щеше да имаме общи партии в
различните държави", каза той.
Изпълнителният директор на ПАСОС представи и своето мнение по националните измерения на
общоевропейските въпроси в Европарламента. "Ролята на ЕП е на регулатор, който разглежда
критично  и подобрява, ако е необходимо, предложеното законодателство, и контролира ЕК... Той

Страница 1/2
Copyrights © 2003-2007 Europe.bg

http://www.europe.bg
http://www.europe.bg


Джеф Ловит: Всеки кандидат за
евродепутат трябва да има за цел да бъде
представител на която и да е
страна-членка

може да бъде много ефективен, особено с увеличените правомощия по Лисабонския договор, но за
съжаление много малко евродепутати наистина се вслушват в своите избиратели у дома, а когато го
правят, е по местни, а не европейски въпроси".
Ловит подчерта значението на председателствата на новите страни-членки. "Не смятам, че ЕС става
по-дистанциран, а, че интересът към европейско председателство на нова страна-членка на ЕС и
фокусът върху предимствата и недостатъците на членството предлагат пространство за важни
дебати на национално равнище, например по въпроси като общата енергийна политика. Тези
въпроси резонират на местно ниво, но въпросът за всяка страна ще бъде: дали тези проблеми ще
бъдат обсъждани от националните медии и кандидатите в съответните страни от  ЕС".  
Ловит заяви, че чешото председателство се е "представило доста добре", въпреки смяната на
правителствата. "Дали Франция  би посредничила по-добре между Русия и Украйна? Съмнявам се.
Не може да се очаква чешкото и което и да е друго председаелство  да разреши тази криза  - това е
само момент от  дългогодишен, продължителен проблем", подчерта той.
Според експерта никой не е обърнал внимание на председателството на Словения и очакванията от
Прага начело на ЕС са били много високи. "Голямото предизвикателство пред чехите сега е срещата
на върха по  проекта "Източно партньорство" на 7 май. При кризата в Грузия и Молдова проектът е
в пълна бъркотия, а състоянието на демокрацията в шестте държави, с изключение на Украйна, е
много зле," подчерта той. 
"Ако правителството /на Чехия/ може да поддържа добре  организацията на срещите на върха,
прехвърлянето на властта на новото правителство мине гладко, можем да приемем това за доста
добре управлявано председателство", поясни той.
На въпрос защо Чехия няма ясна позиция по разширяването на ЕС, Ловит призна, че "това е една
пропусната възможност".  Според него разширяването на общността отвъд Хърватия не стои на
масата на преговорите за Германия и Франция.  "Това /разширяването - б.р./ ще изисква 
икономическа стабилизация, силно лобиране от държавите, поддърнищи на идеята, в частност 
тнар. "нови" страни-членки, но заедно  с подкрепата от ЕС-15,  особено Великобритания".
  				
 					 						 						
  							 

 						 						 					 

 				 								
 					
 

 				 								
Пълният текст на онлайн дискусията четете в рубриката "Интерактивно" на сайта на
"Сега-взаимодействаме с Европейския парламент!" ТУК . 
Кратко резюме с акценти от събитието търсете в рубриката &quot;Анализи&quot;  на Портал
ЕВРОПА и в рубриката &quot;Новини&quot;  на  сайта на "Сега-взаимодействаме с Европейския
парламент!". 
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